
Comitè d’Educació de l’EMS

La Societat Europea de Matemàtiques —EMS,
http://www.euro-math-soc.eu—, amb més de cin-
quanta societats de matemàtiques d’Europa,
compta actualment amb diferents comitès, en-
tre aquests el Comitè d’Educació. Una de les
finalitats dels membres d’aquest Comitè és tre-
ballar a favor de la promoció de relacions esta-
bles entre les àrees de matemàtiques i educació
matemàtica. Des de l’1 de gener de 2010 al
31 de desembre de 2012, el Comitè d’Educa-
ció estarà constitüıt per: Günter Torner (presi-
dent, Alemanya), Despina Potari (vicepresiden-
ta, 2010-2011, Grècia), Núria Planas (vicepresi-
denta, 2011-2012, Catalunya), Konrad Krainer
(Àustria), Ferdinando Arzarello (Itàlia), Tommy
Dreyfus (Israel), Ghislaine Gueudet (França),
Celia Hoyles (Regne Unit), Mogens Niss (Di-
namarca), Jarmila Novotná (República Txeca),
Peter Sullivan (Austràlia) i Lieven Verschaffel
(Bèlgica).

En primer lloc, el nou Comitè vol animar els
investigadors de les comunitats de matemàtics
a fer-nos arribar qualsevol aspecte d’interès o
requeriment sobre el qual es pensi que podem
fer aportacions significatives. Aquest Comitè
pretén actuar com a plataforma per a l’inter-
canvi d’informació, experiències i perspectives
entre experts, a més d’ajudar a explorar pro-
blemàtiques rellevants en l’àmbit europeu de
l’educació matemàtica, que puguin ser també

analitzades des de l’àmbit internacional.
El Comitè ha decidit que no és una de les se-

ves tasques posicionar-se amb relació a aspectes
poĺıtics i educatius de päısos, societats i institu-
cions. Hi ha una gran diversitat de tradicions,
condicions, èmfasis i prioritats que, lluny de re-
querir ser avaluades, mereixen el nostre interès
i atenció. Entenem que qualsevol posicionament
o recomanació a favor d’unes posicions per da-
vant d’unes altres seria inapropiat, sobretot en
el nostre terreny d’actuació, on davant la com-
plexitat d’opcions s’han d’acabar imposant el
coneixement i la reflexió.

Durant la primera fase de treball, 2010-2012,
el Comitè té el propòsit de desenvolupar un pro-
jecte sota el concepte d’inventari amb el t́ıtol
�Solid findings in mathematics education� (re-
sultats sòlids en educació matemàtica). Consi-
derem de gran utilitat compilar la identificació
d’uns quants resultats en educació matemàtica
sobre els quals pugui interpretar-se que hi ha
acord a la nostra comunitat acadèmica i que
serveixin de referència a d’altres comunitats.
Després de la compilació i discussió de les respos-
tes que rebrem, està previst produir un volum
per a difondre alguns dels �resultats sòlids� a
l’àrea. Esperem que la Societat Catalana de
Matemàtiques participi en aquest projecte amb
la col.laboració d’alguns dels seus membres, ja
sigui a t́ıtol personal o per designació.
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Noticiari

Carme Cascante nova degana de la Facultat de Matemàtiques de la UB

El 25 de maig de 2009, la Facultat de Matemà-
tiques de la Universitat de Barcelona (UB) va
dipositar la seva confiança en un nou equip en-
capçalat per la degana Carme Cascante, i format
pels vicedegans Francisco Guillén, Anna Puig i
Josep Vives, i per la secretària acadèmica Olga
Julià. Aquest nou equip agafa el relleu de l’ante-
rior, dirigit per Joaqúın M. Ortega, i de tots els
equips que des de l’11 de maig de 1974, data en

què es va constituir la Facultat de Matemàtiques,
s’han ocupat de donar resposta a les necessitats
de la societat, tirant endavant diferents plans
d’estudis de la llicenciatura de matemàtiques
i engegant nous estudis com els d’enginyeria
tècnica d’informàtica de sistemes, ara plenament
consolidats amb prop de 150 titulats informàtics
professionals del món empresarial, de la recerca
i de l’entorn acadèmic.
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